
Retsudvalget

Til: Udenrigsministeren

Dato: 26. april 2016

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 533
På samrådet den 3. marts 2016 i Retsudvalget angav transport- og bygnings-
ministeren, at det er Naviair, der behandler ansøgninger om statsflyvninger og
udsteder tilladelser, samt at den gældende procedure er, at Naviair høre
Udenrigsministeriet, om de har bemærkninger til en given sag. Udenrigsmini-
steren har senere angivet, at ministeriet ikke var involveret i udstedelsen af til-
ladelsen og ikke blev spurgt om bemærkninger, jf. REU alm. del spørgsmål
371 (2015-2016). Vil ministeren på den baggrund redegøre for ministerens
holdning til ikke at være blevet hørt i sagen om det amerikanske fly N977GA,
der i juni 2013 landede i Danmark som en del af USA’s forsøg på at tilfangeta-
ge Edward Snowden, og samtidig angive, hvorvidt ministeriet ikke burde være
blevet inddraget i en så ømtålelig udenrigspolitisk sag, så Udenrigsministeriet
om nødvendigt kunne have inddraget Folketinget gennem Udenrigspolitisk
Nævn?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Nikolaj Villumsen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Nikolaj.Villumsen@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Peter Skaarup
formand
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